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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 132)
15 stycznia 2019 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO-KO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2019 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Jan Widera podsekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki wraz 
ze współpracownikami, Tomasz Tokajuk doradca ekonomiczny w Najwyższej Izbie Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Zdzisław Janulewicz, Krzysztof Majer 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Za listą obecności stwierdzam kworum Komisji, patrząc w oczy panu sekretarzowi Maje-
rowi i otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki.
Na wstępie, ponieważ Paweł Adamowicz był przyjacielem sportu, zasłużonym dla 

przygotowań do Euro 2012, gdy mieliśmy z nim częsty kontakt, proszę o uczczenie jego 
pamięci minutą ciszy.
Dziękuję.
Witam serdecznie pana ministra Widerę, pana dyrektora Piechotę oraz przedsta-

wiciela Najwyższej Izby Kontroli. Pragnę przedstawić informację, z uwagi na złożoną 
na piśmie przez Polski Związek Kolarski ponowną prośbę o przeniesienie posiedzenia 
Komisji w zakresie funkcjonowania związku i planów w obiegowym głosowaniu zdecy-
dowaliśmy się zrobić to na czas, gdy będą gotowi, po zawodach, jakie zorganizują w Pol-
sce. Dobrze się złożyło, bo mieliśmy mieć jutro posiedzenie Komisji, ale przypadała ona 
na czas głosowań budżetowych, między godziną 10.00 i 17.00. Wiadomo, że ten termin 
głosowań jest rzeczą umowną, bo może być krócej lub dłużej. Mogą państwo sobie zapla-
nować jutro dzień. Posiedzenie miało być w czwartek. Środa się nam zwolniła i inwe-
stycyjne tematy środowe przerzuciliśmy na czwartek. W czwartek odbędzie się drugie 
posiedzenie Komisji na tym posiedzeniu Sejmu.
Dziś spotkaliśmy się, aby przyjąć plan pracy Komisji na pierwsze półrocze roku 2019. 

Propozycja została przesłana państwu przez sekretariat. Mamy obowiązek przesłać panu 
marszałkowi plan pracy do 18 stycznia. Pragnę zapytać – to jeden punkt, który przewi-
działo prezydium – czy są uwagi odnośnie do porządku dziennego? Nie słyszę. Stwier-
dzam, że porządek dzienny został przyjęty.
Bardzo proszę o zgłaszanie uwag do projektu planu pracy na pierwsze półrocze. Pan 

poseł Korol.

Poseł Adam Korol (PO-KO):
Panie przewodniczący, panie ministrze, niedawno w przestrzeni medialnej pojawiała 
się pewna informacja. Chciałbym, abyśmy uzgodnili z panem ministrem jak najszybsze 
posiedzenie na temat tego, co dzieje się w Polskim Związku Hokeja na Trawie. Z infor-
macji, które mogliśmy przeczytać, wynika, że aresztowano kilka osób i odnotowano wiele 
nieprawidłowości. To sprawa znana panu ministrowi, więc dobrze byłoby, abyśmy mogli 
na posiedzeniu poznać więcej szczegółów. Myślę, że powinniśmy to zrobić jak najszybciej. 
Sprawa jest aktualna. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Pan poseł wnioskuje, aby kiedy odbyć to posiedzenie?
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Poseł Adam Korol (PO-KO):
Albo jeszcze w styczniu, albo w lutym.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Panie ministrze, to świeża sprawa.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki Jan Widera:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, możemy przedstawić jakąś krótką informację 
na temat aktualnej sytuacji związku, ale nie na temat prowadzonego śledztwa i zatrzy-
manych osób. To nie jest sprawa na dziś, bo śledztwo się toczy. Jeśli jest wola, możemy 
przedstawić informację na temat związku – ile dostali środków, czy poprawnie się rozli-
czali, czy są jakieś zaległości.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
A czy przedstawiciel związku mógłby być obecny?

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Wniosek należy skierować do związku.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
To był wniosek pana posła. Proszę bardzo.

Poseł Adam Korol (PO-KO):
Nie oczekiwałem od pana ministra, że przedstawi nam to, co robi teraz prokuratura. 
Mogłyby być przedstawione wyniki waszej kontroli, bo doszliście do jakichś wniosków.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Wynik kontroli będzie gotowy w lutym?

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Trudno teraz powiedzieć. Toczy się śledztwo i może trwać kilkanaście miesięcy.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
A jak  to wygląda  od waszej  strony?  Na pewno  kontrolujecie  związki.  Czy  będziecie 
gotowi z informacją na luty.

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Tak, możemy być gotowi z informacją na temat bieżącej sytuacji.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Dobrze. Możemy rozpatrzyć informację na temat sytuacji w Polskim Związku Hokeja 
na Trawie w lutym. Nie słyszę głosów sprzeciwu. Zrobimy to w lutym. Prezydium okre-
śli dokładny termin. Bardzo proszę, pan poseł Szymon Ziółkowski.

Poseł Szymon Ziółkowski (PO-KO):
Panie przewodniczący, panie ministrze, w związku z tą propozycją pana posła Korola, 
aby dodać punkt do naszych lutowych tematów – to już czwarty, można przyspieszyć 
rozpatrzenie informacji na temat sytuacji w Polskim Związku Curlingu, abyśmy zrobili 
to już w styczniu?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
To byłoby pojutrze.

Poseł Szymon Ziółkowski (PO-KO):
Tak, ale możemy zwołać posiedzenie Komisji nie tylko na posiedzeniu Sejmu. Możemy 
to zrobić też w tygodniu pozasejmowym. Chodzi o wyjaśnienie sytuacji. Jest bardzo wiele 
głosów ze strony Polskiego Związku Curlingu i środowiska. To sprawa, która nie cierpi 
zwłoki.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Panie ministrze?

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Sytuacja  jest  o tyle  skomplikowana,  że aktualnie  prowadzimy  kontrolę  w Polskim 
Związku Curlingu. Nie wiem, czy skończy się z końcem lutego. Mamy propozycję, aby 
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przełożyć to na kwiecień lub maj. Teraz trwa kontrola, siedzą tam kontrolerzy. Co mamy 
wam powiedzieć? Że tam siedzą? Jeśli chcemy, aby posiedzenie Komisji przyniosło efekty, 
potrzebne są konkretne informacje. Gdy zakończymy kontrolę, będziemy wszystko wie-
dzieli. Dziś wiemy to, co jest znane powszechnie – jak odbyły się wybory. Są zastrzeżenia 
do statutu, że nieuprawnione kluby brały udział w głosowaniach. W tej sprawie pro-
wadzona jest przez Departament Kontroli i Nadzoru kontrola i bada on sytuację. Tak 
to wygląda, praca jest intensywna.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Pan poseł Korol.

Poseł Adam Korol (PO-KO):
Jaka jest sytuacja prezesa? Czy jest on odwołany? Ogłoszone są kolejne wybory?

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Nie. Gdy trwa kontrola, nie możemy podejmować decyzji i mówić, kto zawinił czy nie 
dopełnił  formalności. Kontrola trwa. Musimy poczekać na jej zakończenie. Jest dość 
wnikliwa. Wiele jest spraw do przejrzenia i dokumentów.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Jest jakiś termin?

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Wiem, że kontrolerzy mają utrudniony dostęp do dokumentów. Niektóre nie są ujaw-
niane, nie chcą nam ich pokazać. Musimy zaczekać, aż kontrolerzy wyjdą ze związku, 
sytuacja jest skomplikowana.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Czy jest jakiś planowany termin zakończenia kontroli?

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
W maju lub kwietniu możemy być na to gotowi, bo dłużej to nie będzie trwało.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Pan poseł Ziółkowski.

Poseł Szymon Ziółkowski (PO-KO):
Panie ministrze, chcemy ujednolicić przekaz. Z panem posłem Korolem jesteśmy często 
pytani przez środowisko curlingu o sytuację. Możemy powiedzieć, że ten sezon w Pol-
skim  Związku  Curlingu można  logistycznie  spisać  na straty?  Jakiekolwiek  zmiany 
do czasu zakończenia kontroli są praktycznie niemożliwe. Jeśli będzie trwała do marca 
czy kwietnia, to będzie już po sezonie. 

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Obecnie nie przewidujemy dotacji dla Polskiego Związku Curlingu. Jeśli mają własne 
środki, mogą funkcjonować. Nie otrzymują w tym roku dotacji MSiT.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Mam propozycję. Musimy sobie zaufać, panie ministrze. W lutym rozpatrzymy informa-
cję Polskiego Związku Hokeja na Trawie zamiast curlingu, a pan określi, kiedy omówimy 
curling.

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Myślę, że bezpiecznie można wpisać kwiecień.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Przesuwamy więc curling do kwietnia. Bardzo proszę o kolejne wnioski. Pan minister.

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Jeśli można, prosimy w punkcie 5, gdzie  jest  informacja ministra  sportu  i turystyki 
na temat  innowacyjności w sporcie  – Narodowa Baza Talentów,  dołączyć  dyrektora 
Instytutu Sportu i rektora Akademii Wychowania Fizycznego w Warszawie.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Okej.

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Jeszcze pozycja 6 – marzec – informacja na temat funkcjonowania kobiecej piłki nożnej 
w Polsce. Prosimy o wyłączenie nas z prezentacji. Nie finansujemy piłki nożnej kobiet 
i nasze informacje są praktycznie zerowe, poza tym że 7 mln zł dajemy na sport dzieci 
i młodzieży dla PZPN. Oczywiście chętnie wysłuchamy, jak się rozwija ta dyscyplina.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Głównie informację ma przedstawić prezes Polskiego Związku Piłki Nożnej.

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
To z naszej strony wszystko. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Bardzo proszę, pan poseł Kosecki.

Poseł Roman Jacek Kosecki (PO-KO):
Nie mam rozpiski, ale chciałem zapytać, czy w planie jest bezpieczeństwo imprez maso-
wych. Będziemy organizowali mistrzostwa świata. Czy można to omówić w czerwcu, 
gdy będzie końcówka ligi, ekstraklasy. Znamy sytuację Wisły Kraków i innych klubów.

Podsekretarz stanu w MSiT Jan Widera:
Tak – w punkcie 16, w czerwcu,  informacja na temat oceny  funkcjonowania ustawy 
o bezpieczeństwie imprez masowych.

Poseł Roman Jacek Kosecki (PO-KO):
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
My mamy to w maju – informacja na temat oceny funkcjonowania ustawy o bezpieczeń-
stwie imprez masowych byłaby jeszcze przed mistrzostwami świata do lat 20. Mamy 
numer 15 – końcówka maja. Myślę, że to nie jest problem.

Poseł Roman Jacek Kosecki (PO-KO):
Jest jeszcze podkomisja do spraw imprez masowych. Proszę, aby podkomisja zajęła się 
tym tematem przed mistrzostwami świata.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO-KO):
Chodzi o tę podkomisję do spraw dużych wydarzeń sportowych. Myślę, że mają oni swój 
plan pracy. Bardzo proszę sekretarzy o przekazanie tej informacji. Czy jeszcze ktoś z pań-
stwa chce zabrać głos? Jeśli nie ma innych uwag, proponuję przyjąć plan pracy z tymi 
dwoma zmianami. Oczywiście prezydium jest otwarte na sprawy bieżące i będzie można 
zgłaszać inne tematy, jeśli rzeczywistość nam podpowie, że należy zająć się innymi kwe-
stiami.
Poddaję pod głosowanie plan pracy na pierwsze półrocze roku 2019. Kto jest za tymi 

zmianami? (9) Kto jest przeciw? (0) Kto wstrzymał się od głosu? (0)
Stwierdzam, że plan pracy został przyjęty.
Nie ma spraw bieżących. Dziękuję bardzo. Zamykam posiedzenie Komisji.


